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ALI JE VREDNO POBRATI KOVANEC? 

VEasih zagledam& kwanec aa 50 stoeinw, Id IeZ na cesti. Ali ga je wedno 
pabrati? Ali nab. bo parabljena emrgija Btala vet?, kot bi jo xa pobrani 
kowec dobili v trg;wini z Zivili? 

Uporabimo preprost r&un, g bterim pridemo do o m e  koliEin, ki 
so xa nGo presojo pomembne. Prijem je mnogokrat uporabil E. F& 
v aapletenih rmerah in pogosto dobd wednosti, ki so bile presrtaetljivo 
blizu pravim. Zato t&im raZunom pravho Fermijeve ocene. Zanje si 
upama trditi, da so praviltie mdraj velikostne stopnje. 

& updtevamo, da &tam 1 kilogram rastlinske rnasti 500 tolarjer in 
je v njaj shranjme za 40 MJ energije, Iddm hitro izraEunama, kol ib &me 
pobiraqie kovanca. Denimo, da pri pobiranju an%amo teZitk za I m in da 
irnamo maso 100 kg. Tedaj opravimo delo 1 kJ, ea kar pri izhristku 20% 
parabimo 5 kJ energije. Ker xa 50 atotinov lahko kupimo 1 g raatlinske 
masti, ki vsebuje 40 hJ, se pobiranje k m c a  "spl&". Za k o b  porabirno 
vode in d a ,  ko si po takem pobirgnju umijamo roke, pa naj braiunajo 
b ~ d c i  8rm.i. 




